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PROTOKOŁ Nr IX/2011 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 czerwca 2011 roku 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  cz\ternastu radnych Rady Gminy              -   nieobecny: K. Żukowski          
     - spóźniony                                                   Z. Botwinionek – 1015.   
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e) Radca Prawny                                           -  Edyta Zubka 
f)  Dyrektor GOK                                            -  Anna Pietrzak 
g) Prezes ZGK Spółka z o.o.                         -  Mirosław Klemiato 
 
 
Porządek obrad: 
 
      1.   Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z  VII sesji Rady Gminy VI kadencji, 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy 
Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu za 2010 r., 
b) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z tytułu wykonania 
budżetu gminy w 2010 roku, 
c) zmiany uchwały nr VII/35/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
11.04.2003 r. w sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do 
Stowarzyszenia Lokalna Organizacja Turystyczna „Ziemia Słupska”, 
d) nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu Agencji 
Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica 
Kaszubska, 
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2011-2021, 
f) zmian w budżecie gminy na 2011 r., 
g) zmiany uchwały nr VIII/49/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
25.05.2011 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Dębnica Kaszubska, 
h) zmiany uchwały nr VIII/51/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
25.05.2011 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, 
i)przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie miejscowości Budowo gmina Dębnica Kaszubska, 
j)przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie miejscowości Dobieszewo gmina Dębnica Kaszubska. 

         3.  Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.   
4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty 
b ) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu.  

      6.  Interpelacje radnych.  
7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
9. Zamknięcie obrad.   
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Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy 
stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1005 w Sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy. 
         

b/ 
  Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 
Sekretarz Gminy w imieniu Wójta prosi, by w pkt. 2 k wprowadzić podjęcie projektu uchwały 
w sprawie podjecie uchwały w sprawie zaopiniowania proponowanego obszaru „Dolina Rzeki 
Słupi” w celu uzgodnienia kompletności sieci NATURA 2000 oraz w pkt. 2 l podjęcie projektu 
uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony drzew uznanych za pomniki przyrody 
zlokalizowanych w granicach administracyjnych Gminy Dębnica Kaszubska. Jednocześnie 
poinformowała, że powyższe uchwały były opiniowane na  posiedzeniach  komisji oraz, że 
Urząd posiada zgodę Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska na usunięcie 
proponowanych drzew. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poprosiła o przegłosowanie zaproponowanych zmian w 
porządku obrad. 
W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte / 13 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw /.   
Nie wniesiono więcej uwag do zaproponowanego porządku obrad.  
 
c/  

 Do protokołu nr VIII z  sesji Rady Gminy z dnia 25 maja.2011 r.   uwag nie wniesiono. 
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących /. 

 
Ad 2 

a) 

  Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu za 
2010 r.. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że Radni na posiedzeniach komisji zapoznawali się 
także  z Uchwałą Nr 055/g221/R/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 27 kwietnia  2011 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Gminy Dębnica Kaszubska za 2010 r. /załącznik Nr 2 do protokołu/.  
Zwróciła się z pytaniem, czy Radni chcą by ta opinia była jeszcze raz odczytana przed 
podjęciem uchwały? 
Radni poinformowali, że treść tej uchwały jest im znana i nie ma potrzeby jej ponownego 
odczytywania. 
Radca Prawny poinformowała, że w takim przypadku nie ma obowiązku odczytywania tej 
uchwały.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały oraz nad 
sprawozdaniem Wójta z wykonania budżetu. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i sprawozdania Wójta Gminy z wykonania 
budżetu za 2010 rok. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta jednogłośnie /13 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
b) 
  Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z tytułu wykonania budżetu gminy w 2010 rok.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformował, że Radni zapoznawali się także  
z następującymi dokumentami: 
- wnioskiem Komisji Rewizyjnej z dnia 7 czerwca 2011 roku o udzielenie absolutorium 
/załącznik Nr 4 do protokołu/, 
- uchwałą Nr 110/g221/A/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Gdańsku z dnia 8 czerwca 2011 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy w Dębnicy Kaszubskiej /załącznik nr 5 do protokołu/.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni chcą by wyżej 
wymienione dokument były ponownie odczytane na sesji? 
Radni poinformowali, że treść dokumentów jest im znana, gdyż dokładnie były analizowane 
na posiedzeniach poszczególnych komisji i nie ma potrzeby ich odczytywania.  
Radca Prawny poinformowała, że w takim przypadku nie ma potrzeby ich odczytywania. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
Wójt podziękował za udzielone absolutorium w swoim imieniu i imieniu wszystkich 
pracowników urzędu i jednostek organizacyjnych. Poinformował, że w obecnych czasach 
realizujemy maksymalna ilość wniosków, co wymaga bardzo dużej pracy ze strony naszych 
pracowników. Szczególne podziękowania złożył Skarbnikowi. 
  
c) 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
VII/35/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 11.04.2003 r. w sprawie przystąpienia 
Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia Lokalna Organizacja Turystyczna „Ziemia 
Słupska”. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 6 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czym zajmuje się ta organizacja? 
Wójt poinformował, że ta organizacja zajmuje się promowaniem walorów turystycznych ziemi 
słupskiej. Na naszym terenie działalność jest niewielka, gdyż turystyka w naszym budżecie 
ma niewielki udział.  
 Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 wstrzymujących, 
0 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21do protokołu. 
 
d) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na 
własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia 
komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
e) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2011-2021.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 8 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
f) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2011 r.. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 9 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /13 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
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g) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
VIII/49/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 25.05.2011 r. w sprawie emisji obligacji 
komunalnych Gminy Dębnica Kaszubska. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 10 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
h) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
VIII/51/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 25.05.2011 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 11 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
 
i) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie miejscowości 
Budowo gmina Dębnica Kaszubska. 
Zastępca Przewodnicząceco Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 12 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 
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j) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie miejscowości 
Dobieszewo gmina Dębnica Kaszubska. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 13 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy na dzień dzisiejszy są już jakieś ustalenia 
odnośnie płatności za to opracowanie?  Do dnia wczorajszego nie wpłynęła do urzędu żadna 
darowizna na ten cel, czy nie musimy zapewnić środków w budżecie na to opracowanie? 
Wójt poinformował, że w jego gestii leży realizacja tej uchwały. Inwestycja jest komercyjna, 
jeżeli wpłyną środki to uchwała będzie realizowana. Inwestorzy są zainteresowani podjęciem 
uchwały  
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
 
k) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  podjecie uchwały w sprawie 
zaopiniowania proponowanego obszaru „Dolina Rzeki Słupi” w celu uzgodnienia 
kompletności sieci NATURA 2000. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 14 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 
l) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 
drzew uznanych za pomniki przyrody zlokalizowanych w granicach administracyjnych Gminy 
Dębnica Kaszubska 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem / załącznik Nr 15 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 
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Ad 3 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła Zastępcę Przewodniczącego  
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska z dnia 14.06.2011 r.  
Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża przedstawiła plan zbywania nieruchomości 
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska (załącznik Nr 16 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji i uzyskał pozytywną opinię.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają  dodatkowe 
uwagi do planu?  
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego Planu.     
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad planem zbywania 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 14.06.2011 r. 
           W wyniku głosowania plan, zbywania  nieruchomości na terenie Gminy został 
przyjęty jednogłośnie   (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących).  
 
Ad 4 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 26 maja 2011 r. do  
29 czerwca  2011 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 17 do protokołu/.   

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 26.05. 2011 r. do 29.06.2011 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 18 do protokołu/. 
 
Ad 5 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że 
komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach we własnym 
gronie. Na jednym członkowie Komisji omawiali sprawy związane z bezpieczeństwem 
mieszkańców Gminy.  W tym posiedzeniu uczestniczył Kierownik Posterunku Policji w 
Dębnicy kaszubskiej, strażacy z OSP Dębnica Kaszubska oraz Prezesi pozostałych 
jednostek z terenu Gminy. Na kolejnym posiedzeniu opiniowano materiały na dzisiejszą sesję 
Rady Gminy. 
Ponadto poinformowała, że na terenie Gminy odczuwa się poprawę stanu bezpieczeństwa 
mieszkańców. Cieszy fakt, że na terenie gminy nie ma miejsc związanych z handlem 
narkotykami. Niepokoi natomiast fakt, że nastąpił wzrost wykroczeń popełnianych przez 
młodocianych. Dotyczy to określonej grupy społecznej i są one powtarzające się. Działania 
prewencyjne nie odnoszą spodziewanych skutków. Podczas spotkania poinformowano także 
Komisję, że tutejszy Posterunek Policji może ulec likwidacji, gdyż dochodzą informacje, że 
mają być likwidowane Posterunki w terenie. Pan Kierownik prosi, by Rada wniosła ostry 
sprzeciw, jeżeli będą takie zamiary. Kierownik Posterunku zwraca się także z prośbą o 
pomoc w zakupie alkomatu. Poinformował także, że na okres wakacji Posterunek otrzyma 
dodatkowe wzmocnienie, gdyż są tu wakaty. Odnośnie sytuacji w jednostce OSP w Dębnicy 
Kaszubskiej poinformowała, że panuje tam bezkrólewie. Strażacy mają wiele żalu i pretensji 
do Wójta i władz. Uważa, że w pierwszej kolejności muszą zrobić porządek w swoich 
szeregach.  W dalszej części spotkania strażacy zwracali uwagę na fakt, że mimo zakupu 
nowego sprzętu i jego wymiany  w jednostkach, to i tak są duże braki w tym zakresie. Sprzęt, 
którym dysponują jednostki, jest wyeksploatowany.  Członkowie Komisji podczas drugiego 
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spotkania dokonali wizytacji Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej celem oceny postępu prac 
remontowo-adaptacyjnych budynku „B”, który ma być przekazany Zespołowi Szkolno- 
-Przedszkolnemu na sale lekcyjne. Komisja stwierdza, że budynek będzie oddany do 
użytkowania wraz z rozpoczęciem roku szkolnego 2011/2012.  
Radny P. Pałubicki uważa, że przestępstwa małoletnich występują w środowiskach,  
w których mają negatywny przykład ze strony dorosłych, dot. min. obserwacji przez dzieci  
i młodzież starszych spożywających alkohol pod sklepami. Zwrócił się także z zapytaniem, 
czy Policja kontroluje picie alkoholu pod sklepami oraz czy już są jakieś konkretne decyzje  
w sprawie likwidacji Posterunku? 
Radna E. Fryckowska poinformowała, że są prowadzone działania prewencyjne przez 
Policję, które nie zawsze przynoszą określone skutki. Wśród nieletnich są określone 
nazwiska, które powtarzają się systematycznie. Kary finansowe nie odnoszą żadnych 
skutków, gdyż są nieściągalne. W chwili obecnej jeszcze nie ma żadnych konkretnych 
informacji dotyczących likwidacji Posterunku. Komendant prosi,by Rada była przygotowana 
na takie zamiary i zareagowała w odpowiednim czasie. 
Radny I. Ziółkowski zauważył, że Posterunek został wyposażony w alkomat przez GKRPA. 
Sądzi, że należy wyjaśnić, czy znajduje się on na wyposażeniu Posterunku, czy przez 
niewiedzę Kierownika, nie został przekazany do Słupska. 
Radna E. Fryckowska zauważyła, że chodzi o zakup nowej generacji alkomatu. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował,  
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach. Na dwóch 
posiedzeniach członkowie komisji zajmowali się opracowaniem wniosku o udzielenie  
absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok. Na trzecim 
posiedzeniu zajmowano się opiniowaniem materiałów na dzisiejszą sesję Rady Gminy. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji. 
 
 
c/ 
  Zastępca Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Budżetu Antoni Ślipek 
poinformował, że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na  jednym  posiedzeniu, 
na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy. Radni nie wnieśli uwag do 
sprawozdania. 
 
Ad 6 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji. 
 

Radna Agnieszka Łomża prosi o przedstawienie dokładnej informacji dotyczącej 
planowanej przez prywatnego inwestora inwestycji pod nazwą „budowa lotniska”  
w Łabiszewie.  
Prosi o informację dotyczącą obecnego etapu tej inwestycji, szans jej realizacji, wpływu 
lokalizacji na plany gminy oraz przedstawienie procedur wymaganych przy realizacji tego 
przedsięwzięcia ze strony władz administracyjnych wraz z terminami ich realizacji.   
       
Ad 7 – 8 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków  
i zapytań. 
 
Radny P. Pałubicki prosi o informacje, czy wydanie decyzji administracyjnej dla Nadleśnictwa 
w sprawie budowy drogi leśnej w Gogolewie dotyczy tylko wyrażenia zgody? 
Wójt poinformował, że tak. 
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Radny P. Pałubicki prosi o informacje dotyczące postępu prac przy planowanej inwestycji w 
Krzywaniu i kiedy jest szansa by ten zakład był oddany do użytku? 
Wójt poinformował, że w tym temacie odbyło się spotkanie inwestorów z mieszkańcami. 
Mieszkańcy mieli wiele uwagi i pytań, które czasami były trochę dziwne. W planowanym 
zakładzie nie będzie produkcji od podstaw, będzie to przetwórstwo z półproduktów. Nie 
będzie zrzutu do kanalizacji bardzo zatłuszczonych nieczystości, mimo wszystko będą 
zobowiązani do wybudowania własnej podoczyszczalni ścieków. Generalnie mieszkańcy są 
pozytywnie nastawieni do planowanej inwestycji, gdyż widzą w niej szansę dla swojej 
miejscowości, w tym poprawę stanu dróg. Co do terminu to jeszcze nie można nic 
powiedzieć, gdyż przedłuża się wydanie decyzji przez Regionalną Dyrekcję Ochrony 
Środowiska. Staramy się pomóc inwestorowi w jej uzyskaniu. 
Radny P. Pałubicki prosi także o informacje, czy na terenie naszej gminy planowane są 
odwierty w sprawie przeprowadzenia badań na obecność złóż gazu łupkowego? 
Wójt poinformował, że na terenie naszej gminy planowane są do badania tereny położone 
przy drodze wojewódzkiej 210 na odcinku od Dębnicy Kaszubskiej do Budowa. Ten temat 
także wzbudza dużo emocji. Na chwilę obecną jeszcze nie wiadomo, kiedy te badania będą 
przeprowadzane. Obecnie wskazane są odwierty na terenie gmin Damnica i Nowa Wieś 
Lęborska. 
Radny P. Pałubicki prosi także o informacje z prac Rady Zatrudnienia PUP. 
Wójt poinformował, że generalnie nasz Rząd założył, że wraz z otwarciem granic na 
zachodzie dla naszych pracowników, problem bezrobocia ulegnie rozwiązaniu. Okazuje się, 
że osoby po pięćdziesiątym roku życia nie są zainteresowane pracą poza granicami kraju. 
Większość osób chce podejmować pracę w kraju i najlepiej w tych organizowanych przez 
urzędy. Obecnie zwiększono środki z 30% do 60 % na organizację prac interwencyjnych i 
publicznych. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy 4 mln. zł., które Gmina może otrzymać z 
Lokalnej Grupy Rybackiej Pojezierze Bytowskie, jest to cała pula przewidziana dla Gminy, 
czy każda miejscowość – sołectwo może we własnym zakresie ubiegać się o taką pulę na 
realizację zadań na swoim terenie? Prosi, by do prac w sprawie wyboru zadań do realizacji w 
ramach tego programu włączyć szeroko radnych i sołtysów, gdyż te środowiska najbardziej 
znają teren i jego potrzeby. 
Wójt poinformował, że te 4 mln. zł  to pula dla całej gminy na realizację zadań w ramach 
programu oś 4 PO RYBY 2007-2013. Zadania w ramach tego programu są dla nas 
korzystne, gdyż nie musimy tutaj wnosić wkładu własnego w formie pieniędzy. Wkładem 
własnym może być praca. Na etapie składania wniosków nie trzeba mieć gotowych 
projektów, wystarczy koncepcja. Wnioski będą przyjmowane w okresie od 01 do 31 sierpnia 
2011 roku. W miesiącu lipcu odbędą się konsultacje w tym temacie z udziałem radnych i 
sołtysów. 
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy w związku z awansem drużyny piłkarskiej z 
Motarzyna do klasy „A” zostaną przeznaczone dodatkowe środki na jej utrzymanie?  
Wójt poinformował, że w miarę możliwości każda drużyna otrzymuje niezbędną pomoc, wie 
także, jakie są wymagania OZPN w tym zakresie.  
Radna I. Tabaka prosi o głoszenie do Zarządu Dróg Powiatowych wykonanie remontu na 
drodze z Motarzyna do Gałążni. Stan tej drogi jest bardzo zły. 
I. Bejnarowicz – radny Rady Powiatu poinformował, że ten problem przedstawi na Radzie 
Powiatu. Poinformował także, że temat remontów na drogach powiatowych jest to temat 
rzeka. Potrzeby w tym zakresie są bardzo duże, jednak z uwagi na brak środków realizacja 
jest niewielka. 
Radna E. Fryckowska  zwróciła się z zapytaniem, ilu kandydatów zgłosiło się na ławników 
oraz czy młodzież ma dostęp do boisk na stadionie i boiska przy szkole podstawowej? 
Wójt poinformował, że są to bardzo fajne obiekty i nie można pozostawiać ich bez opieki. Na 
chwilkę obecną na boisku Orlik oraz kompleksie boisk zatrudniony jest trener-opiekun w 
ramach programu. Otrzymujemy 50% zwrot kosztów utrzymania tej osoby. Odnośnie boiska 
przy szkole podstawowej to prowadzone są rozmowy z panią dyrektor o możliwości 
udostępnienia tego obiektu młodzieży.      
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Sekretarz poinformowała, że czeka na propozycję pani dyrektor, gdyż temat był omawiany na 
spotkaniu. Odnośnie zgłoszeń na ławników to poinformowała, że wpłynął 1 wniosek z Sądu 
oraz złożono 2 w sekretariacie urzędu. 
Radna E. Fryckowska zwróciła się także z zapytaniem, czy sprawdzono działanie oświetlenia 
na boisku prze Szkole Podstawowej, gdyż z tego, co się orientuje występował tam problemy 
z oświetleniem.  
Wójt poinformował, że nie wie o tym problemie, ale sprawdzi tę informację. Obiekt jest na 
gwarancji i jeżeli taki problem występuje, to wykonawca w ramach prac gwarancyjnych 
będzie zobowiązany do usunięcia usterek. 
Radny Z. Bojanowski zwrócił się z pytaniem, co z odwodnieniem drogi powiatowej w ramach 
wykonywanych prac wodno-kanalizacyjnych w miejscowości Gałęzowo? Zwraca także 
uwagę na fakt, że nie wszystkie gospodarstwa domowe są ujęte w planach do przyłączy 
wodno-kanalizacyjnych i prosi o wyjaśnienie dlaczego nie ujęto? Prosi także o informacje, na 
jakim etapie są prace związane ze zmianą lokalizacji remizy OSP Niepoględzie? 
Wójt poinformował, że temat odwodnienia drogi został przedstawiony dyrektorowi Zarządu 
Dróg Powiatowych, który przyjął go do realizacji. Po sesji skontaktuje się ponownie  
w tej sprawie. Odnośnie nieujęcia w planach niektórych gospodarstw wyjaśnił, że na ten 
temat rozmawiał z projektantem, który wyjaśnił, że wynikło to z faktu, że nie mógł zastać 
właścicieli i dlatego odstąpił od planowania przyłączy do tych posesji. 
Radca Prawny poinformowała, że właściciele nieujętych posesji winni złożyć pismo  
w Urzędzie w celu wyjaśnienia zaistniałej sytuacji. 
Radny A. Ślipek zwrócił się z pytaniem, kiedy spodziewana jest odpowiedź z Urzędu 
Marszałkowskiego w sprawie wysokości opłat za przyłącze dla właścicieli posesji? 
Wójt poinformował, że właściciele posesji winni ponieść koszt za wszystkie urządzenia 
położone w granicach swojej działki. Mieszkańcy tamtego rejonu Gminy nie zgadzają się z 
tak wysoką stawką. Należy jednak pamiętać, że poszczególne etapy prac związanych z 
położeniem kanalizacji wykonywane są w ramach różnych programów dostępnych do 
realizacji. Każdy program ma inne obramowania i różnie kalkulowane są stawki. W ramach 
tego programu koszt jest drogi, nie mógł mieszkańcom nie podawać obowiązujących stawek. 
Są to przepisy ogólnokrajowe. Obecnie jesteśmy w posiadania interpretacji Ministerstwa 
Rolnictwa w sprawie tych opłat, przy tym programie, która została przekazana Wojewodzie 
Mazowieckiemu. Ta interpretacja jest korzystna dla właścicieli i zmniejsza ich wkład własny w 
tę inwestycję. Zapoznał Radnych z treścią tej interpretacji. Zauważył także, że trochę jest 
zdziwiony faktem, że każdy urząd dostaje inne interpretacje przepisów na ten sam temat. 
Obecnie czekamy na odpowiedź. Taki dylemat ma nie tylko nasza gmina, dotyczy on także 
innych gmin realizujących to zadanie w tym programie. 
Radny P. Pałubicki jest zaskoczony, że projektant realizowanej inwestycji nie dotarł do 
wszystkich właścicieli posesji. Sądzi, że gdyby konsultował się z Sołtysem, to nie było by 
problemu. Zdaje sobie sprawę, że mieszkańcy nie zawsze mogą uczestniczyć w zebraniach, 
czy spotkaniach, ale przy udziale Sołtysa takiego problemu można było uniknąć. Uważa, że 
każdy taki projekt winien być zaopatrzony w uzgodnienie z Sołtysem. 
Wójt odnośnie remizy strażackiej w Niepogledziu poinformował, że ten temat uda się 
zrealizować z programów LGR Pojezierze Bytowskie. 
Radna I. Tabaka zwraca się z zapytaniem, na jakim etapie są prace remontowe w kościele w 
Budowie? 
Wójt poinformował, że na obecnym etapie jest dosyć nerwowa sytuacja. Na etapie 
planowania nie wnoszono o dokonanie odwodnienia tego kościoła, obecnie Konserwator 
Zabytków domaga się jego wykonania. Na ten cel nie przewidziano środków finansowych. 
Wykonawca na tym etapie monituje, że zaplanowane środki w kwocie 70 tys. zł nie 
wystarczą na remont ołtarza, że to zadanie było niedoszacowane. Ksiądz natomiast uważa, 
że w związku z dołączeniem do projektu kościoła w Dębnicy Kaszubskiej brakuje środków na 
Budowo. Wykonano tam podłogę na strychu, ale te prace są dla mieszkańców niewidoczne. 
Ciężko ludziom tłumaczyć. 
Radny P. Pałubicki potwierdził, że mieszkańcy w terenie mówią, że składali się na to zadanie 
– dali darowizny i na co te środki zostały wykorzystane, gdyż żadnego postępu prac nie ma. 

 



 11

Uważa, że należy zaproponować księdzu, by udostępnił mieszkańcom w jakiś konkretny, 
ustalony dzień możliwość wejścia na strych, by mogli obejrzeć i ocenić wykonane prace.  
Ponadto prosi o wyjaśnienie w kilku zdaniach przyczyny tak słabo napisanych testów przez 
gimnazjalistów naszej szkoły. Prosi, by to zagadnienie było wnikliwie przeanalizowane i 
wyniki ustaleń przekazane Radnym.  
Wójt poinformował, że 6 lipca odbędzie się na ten temat spotkanie z przedstawicielami 
Kuratorium. Temat będzie wnikliwie omawiany i analizowany. Trudno znaleźć przyczynę tak 
słabych wyników. Stwierdza jednak, że uczniowie ze szkoły podstawowej w Motarzynie, 
którzy na testach kończących ten etap nauczania osiągają najlepszy wynik w Gminie, na tym 
etapie także są najlepsi. 
Radna E. Fryckowska prosi o informację dotycząca podania godziny tego spotkania, gdyż 
jako Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty chce uczestniczyć w tym spotkaniu. 
Wójt poinformował, że spotkanie odbędzie się 6 lipca o godz. 1000 .  
Radna E. Fryckowska prosi także o zabezpieczenie odprowadzenia wody od Gimnazjum w 
stronę p. Olecha. 
Radny P. Pałubicki prosi, by na każdej sesji Rady Gminy na sali była wywieszana mapa ze 
Studium Uwarunkowań i Zagospodarowania Terenu, gdyż wtedy łatwiej dyskutować o wielu 
tematach, gdyż łatwiej je zlokalizować.  
Radna I. Tabaka na ręce Przewodniczącej Rady złożyła podziękowania od Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Motarzynie za współpracę w roku szkolnym 2010/2011 (w teczce 
0004.28.2011. 
Wójt poinformował, że jest możliwość zorganizowania przelotów nad Gminą, jeżeli są chętni 
to prosi, by się zgłaszali. Przelot kosztuje 50 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do biura Rady 
Gminy wpłynęła następująca korespondencja: 

- pisma do Wszystkich Radnych (zostały Państwu przekazane) od Prezesa Prawa i 
Sprawiedliwość – Jarosława Kaczyńskiego w sprawie podjęcia na forum Rady Gminy 
uchwały w sprawie wyrównania dopłat rolniczych dla Polski i priorytetowego 
traktowania rolnictwa w ramach prezydencji polskiej w Unii Europejskiej. (teczka 
0004.29.2011) 
Radca Prawny poinformowała, że Rada nie ma takich kompetencji, brak podstawy 
prawnej do podjęcia proponowanej uchwały. Z taką inicjatywą mogą wystąpić 
obywatele.  

- pismo od Prezesa Sądu Okręgowego w Słupsku z dnia 23 maja 2011 r. w sprawie 
wyboru ławników  (w teczce 0004.30.2011), 

- pismo z Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej o zwiększenie środków 
w budżecie Gminy na pomoc społeczną ( w teczce 0004.31.2011 

- zaproszenie od Stowarzyszenia Speranda w Niepoględziu na odsłonięcie pomnika 
Jana Pawła II, które odbędzie się 17 lipca 2011 roku. (teczka 0004.32.2011).  
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